
FREDERIKSSUND
KOMMUNE

Ældrerådet
Mandag den 29. maj 2017 kl. 09:15 -  12:30 
Omsorgscenteret Solgården, Slangerup

MØDEDELTAGERE
Formand: Lise Lotte Due - Fraværende 
Næstformand: BentJakobsen 
Rigmor Nielsen 
Vibeke Davids Hansen 
Erik Nielsen

Christian Heiberg 
Ole Klenke 
Jimmy Sarvad 
Benny Andersen

Referat
1. Orientering fra kommunen

v/ Centerleder Marianne Broby Andersen

Bent inviteres til arrangementer og aktiviteter på Solgården. Marianne 
sørger for at Bent bliver inviteret på mailadd.: Iizziebent@webspeed.dk

Marianne er ny på Solgården pr. 1. nov., Marianne fortalte at det var 
hårdt at starte, da der også var Haven der stod for at skulle afvikles. 
Solgården består af 46 boliger heraf 14 i demensafdeling. Der passes 
godt på beboerne.
Solgårdens 2 enheder er slået sammen til én afdeling bestående af 32 
beboere, p.t.33 beboere da der er et ægtepar i en bolig.
Daglig leder er Susanne Flindt

Solgården og Tolleruphøj har en tværgående stab bestående er 3 
centersygeplejersker, 1 fysioterapeut og 1 ergoterapeut.
Derudover er der også 1 musikterapeut der dækker begge center

Solgården vil gerne kalde sig for musik plejehjem. Musik og bevægelse 
indgår som en del af hverdagen på Solgården.
Solgården er blandt andet inspireret af det musikalske plejehjem Sølund, 
hvilket der kan læses mere om på dette link: 
http://soelund.kk.dk/artikel/det-musikalske-pleiehiem 
Der skal på Solgården startes projekt med musikterapi.

Der er med stor succes afholdt månedlige beboere konferencer på 
Tolleruphøj, dette skal også indføres på Solgården 
Der arbejdes meget med frivillige på Solgården hvilket musikpædagogen 
koordinerer. Der er altid plejepersonale i aktiviteterne.

Der er store forventninger til åbne centre hvor visiterede kan komme. 
Solgården har åbnet for en madklub, hvilket var en kæmpe succes.
Der er ønske om deltagelse af mindre ressource stærke borgere.
Prisen er 50,- for 2 retter + et glas vin.
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Nyt initiativ på Solgården er Søndagsfrokost hvor beboerne kan inviterer 
pårørende.
Tidligere har der været mulighed for køb af spisebilletter. Det er afskaffet. 
Detforegår på Klintegården.
Der er behov for aktiviteter for ældre ensomme. Håbet er at de får et 
skub når der bliver åbne centre.

Christian: "Der er bænke på Tolleruphøj der trænger til en ordentlig 
omgang maling." Marianne siger at det er igangsat.

Christian: Tomme boliger på Tolleruphøj, hvad sker der med dem ?? 
Marianne siger, at så hvidt hun ved, er der på nuværende tidspunkt ikke 
taget stilling til det.

Rundvisning på Solgården v/ områdelederne Susanne Flindt og 
Julie Lademark-Larsen

2. Godkendelse af dagsorden og referat fra den 28.04.17
I referat fra d. 28.04.17 er under pkt. 1 orientering fra kommunen, 
skrevet DTE, hvilket er en forkortelse af De Tre Ege.
Referat og dagsorden er godkendt.

3. Orientering fra formand
v/ Lise Lotte Due afventer næste møde

4. Økonomi
Rigmor: Ikke noget nyt.

Budget 2018 - Christian Skov Hansen, leder af budgetenheden er 
inviteret til ældrerådets ordinære møde, mandag d. 11. september, for at 
fortælle om budget 2018. Der er jf. politisk vedtaget tidsplan for 
budgetproces 2018, høringsperiode fra d. 4. - 25. september.
Der meldes afbud til Malene Størup/Pia Winther der oprindelig skulle 
have deltaget i mødet.

5. Sager til høring
Velfærdsudvalget
Sundhedsudvalget

Vibeke gør opmærksom på, at øjendrypdispenser ikke er en go' idé. Det 
er vigtigt at der kommer nogle i hjemmet, også i forhold til observering af 
borgeren.

Alle punkter under Velfærdsudvalget er taget til efterretning.
Dagsorden for Sundhedsudvalget er ikke modtaget

2/4



6. Møder som Ældrerådets medlemmer har deltaget i siden 
sidst (herunder refleksion vedr. opstillingsmøderne)

Christian, Erik og Bent har deltaget i Workshop vedrørende 
omsorgstandpleje.
Workshoppen blev afholdt af Frederikssund Kommune i samarbejde med 
konsulentfirmaet BDO Advisory. Workshoppen skulle bidrage med ideer 
og 'indspark' om betydningen af omsorgstandplejens tilstedeværelse i 
lokalområdet fra brugernes perspektiv og bruges i det videre 
analysearbejde om bl.a. modeller for tandplejens klinikstruktur og 
organisering af forebyggelses- og sundhedstilbud fremadrettet i 
Tandplejen.
Der er fra 2018 indarbejdet en besparelse i budgettet på 400.000 kr.
Det er godt at medarbejdere og de forskellige råd i kommunen er 
inddraget.
Forslag om tandlægebus, lyder besnærende, men det er ikke en god 
løsning.
Konklusion i forhold til workshoppen kommer først sidst på året.

Vibeke har været til møde for besøgsvenner i Ældresagen hvilket 
afholdes 2 gange årligt. Vibeke deltog for at fortælle om Ældrerådet, og 
de aktiviteter der foregår.
Stolegymnastik i hjemmet sættes i værk som supplement til 
hverdagsrehabilitering.
På mødet blev medicinforgiftning nævnt. Hvem har ansvaret hvis lægen 
ordinerer forkert medicin? Vibeke svarede, at det måtte være lægen der 
har ansvaret, det kan aldrig blive sygeplejerskerne i kommunen.

Erik har været til møde med Hornsherred almennyttige Boligselskab. På 
dagsordenen efter det ordinære repræsentantskabsmøde var 
konstituering af bestyrelsen.

Rigmor fortalte at der afholdes møde med Samrådet Jægerspris på 
færgelunden d. 5. september.

Opstillingsmøder: Der er på nuværende tidspunkt 11 kandidater til 
ældrerådsvalget, de fordeler sig med 3 kandidater fra dist. 1 i 
Frederikssund (midtby), 4 kandidater fra Jægerspris og 4 kandidater fra 
Skibby

7. Orientering fra fagudvalg
Fritidsudvalget 
Teknisk Udvalg 
Uddannelsesudvalget 
Vækstudvalget

Teknik v/ Kristian. Nyt vedr. busser. Fra 6. august kører 65E fra 06 -  18 
hver dag en gang i timen.
Linie 319 der kører fra Ferslev til Frederikssund skal nedlægges 

Der var ikke sendt dagsorden ud fra fagudvalgene.

8. Næste møde
Mandag d. 14. august, kl. 9:15, Mødelokale F2 på Rådhuset
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9. Eventuelt
Der ydes diæter i forbindelse med workshoppen om tandplejen.

Dialogmødet med VEL d. 1. juni, Lise-Lotte Tøttrup henter medlemmerne af 
Ældrerådetved hovedindgangen kl. ca. 8:05

Rigmor: Ved opstillingsmødet i Jægerspris blev der fra borgere nævnt at der 
var brug for fodgængerovergang ved lægehuset / Birkehaven / biblioteket i 
Jægerspris. Vibeke skriver til Tina Tving vedr. fodgængerovergang.

Kristian: Det er ikke rimligt at man ikke kan få hjælp på sit værelse til spisning, 
De Tre Ege.

Jimmy: Det årlige tilsyn til +80 årige svigter i enkelte tilfælde.
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